
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 21. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 877 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 877:  

”Vil ministeren oplyse, om Astrid Lindgrens barnsjukhus i Stockholm stadig har stand-

set hormonbehandlingen af børn under 16 år, som det blev meldt ud i Läkartidningen 

i maj 2021, og vil ministeren oplyse hvordan Sundhedsstyrelsen stiller sig til den sven-

ske beslutning, der skulle være affødt af dels bekymring for om børnene er i stand til 

at overskue konsekvenserne af behandlingen og dels betydelige bivirkninger forbun-

det med behandlingen som f.eks. hjertekarsygdomme, osteoporose, forhøjet kræftri-

siko og blodpropper?” 

 

Svar: 

Grundet sommerferieperioden - og da der til brug for besvarelsen skal indhentes bi-

drag fra Sundhedsstyrelsen - er det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden for fri-

sten. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo september 2022. 
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